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«Siete Partidas» (Семь Частей) Альфонсо Х Мудрого – великолепный памятник средневековой 

словесности на староиспанском языке, оказавший влияние на формирование правовой системы Старого и 

Нового Света. Созданные в королевском скриптории во второй половине XIII века, в период, когда 

старокастильский становится официальным языком государства и постепенно вытесняет латынь и 

арабский из области науки и литературы на территории христианской части Иберийского полуострова, 

«Семь Частей» отражают романсе в процессе становления его нормы и активного пополнения 

лексического состава. Одним из центральных понятий исследуемого свода законов становится «власть», 

ее источники, классификация и распределение в социуме. Уделяется внимание дефиниционному и 

этимологическому аспектам исследования концепта «власть». 
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Concept “power” in “Seven Parts” by Alfonso X the Wise. Etymological and definition 

 

«Siete Partidas» by king Alfonso X the Learned is the outstanding monument of the Middle Ages in Old-

Spanish language, that attributed to the formation of law system in Old and New World. Created in royal 

scriptorium in the second half of the 13
th

 century, during the period when Old-Castilian became the official 

language of the State and gradually occupied the place of Latin and Arabic in literature and science on the territory 

of Christian Spain, «Siete Partidas» reflects the Old-Spanish in the process of its normalization and active 

increment of its vocabulary. One of the central ideas of the corpus of law is the «authority», its sources, 

classification and its distribution in the society. Present article is devoted to the definitional and etymological 

aspects of investigation of the concept of «authority». 
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